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اولین نشست »شورای هماهنگی 
نمایندگان« شرکت بیمه حکمت صبا 

با حضور مدیرعامل برگزار شد

به همت مدیریت امور شعب و نمایندگان 
نشست  اولین   ، صبا  حکمت  بیمه  شرکت 
با حضور دکتر  این شرکت  شورای نمایندگان 
و  مدیران   ، معاونین   ، مدیرعامل  فر  بهاری 
در  فروش  نمایندگان  منتخب شورای  اعضای 

سالن جلسات برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه حکمت 
این شرکت  فر مدیرعامل  بهاری  دکتر   ، صبا 
ابراز  و  نمایندگان  به  آمدگویی  خوش  ضمن 
این  برگزاری  استمرار  به  نسبت  امیدواری 
نشست ها و جلسات گفت : شورای هماهنگی 
نمایندگان با هدف ایجاد تعامل مناسب بین 
شبکه فروش ، واحدهای اجرایی و ستادی و 
سرعت بخشیدن به کارها ایجاد گردیده است 
های  ظرفیت  بودن  بالا  بر  تاکید  با  ایشان   .
جامعه سهامداری و دارا بودن ۶۲هزار پرسنل 
سهامدار ارتشی گفت : اولین گام مهم در کار 
، جلب اعتماد این جامعه ارزشی و بالقوه در 
بلند  انداز  چشم  و  اهداف  به  رسیدن  جهت 

شرکت بیمه حکمت صبا می باشد.
همت  لزوم  به  اشاره  با  ادامه  در  ایشان 
همگانی همه ارکان شرکت گفت : نگاه ما نگاه 
بایست  می  فروش  شبکه   . است  مدت  بلند 
ضمن مطالبه گری ، توانمندی های خود را بالا 
ببرد تا در بازار رقابتی بتواند با مدیریت صحیح 
ریسک پرتفوهای مناسب را جذب نماید . دکتر 
هوشمندانه  گری  بیمه  بر  تاکید  با  فر  بهاری 
بیمه گری  توان فنی و دانش  ارتقای   : گفت 
از اصول اولیه بیمه گری هوشمندانه است که 
در نهایت منجر به خدمت رسانی سریع و ارائه 

محصولات بهتر و کاربردی خواهد شد .
در  صبا  حکمت  بیمه  شرکت  مدیرعامل 
قوه  و  حول  به  ما  اولویت   : کرد  تاکید  ادامه 
الهی این است که با تلاش مضاعف تا پایان 
امیدواریم  و  برسد  سوددهی  به  شرکت  سال 
تامین  ذینفعان  همه  منافع  نزدیک  آینده  در 
به درخواست آموزش  اشاره  با  ایشان   . گردد 
توسط یکی نمایندگان گفت : قطعا آموزش از 
رویکردهای مهم خواهد بود و همه می بایست 
به دنبال یادگیری و تقویت اراده ها و اصلاح 
فرایندها باشیم و جا دارد این نگاه در شرکت 
در   . شود  نهادینه  آموزشی  های  برنامه  با  و 
ادامه اعضای شورای هماهنگی نمایندگان به 
نمایندگی از شبکه فروش انتظارات و نیازهای 
بیان  مختلف  های  حوزه  تفکیک  به  را  خود 
ابراز خرسندی از روحیه تعامل و  با  نموده و 
های  ریزی  برنامه  و  ارشد  مدیریت  همراهی 
انجام شده با هدف ایجاد مزیت های رقابتی 
در توسعه کسب و کار و تامین منافع ذینفعان 
، خواستار برگزاری دوره های آموزشی مستمر 
و  تسهیل  هدف  با  فرآیندها  در  بازنگری  و 
تسریع در عملیات بیمه گری شدند . گفتنی 
است ، در این نشست خانم ها مژگان سعیدی 
نیا با کد نمایندگی 1010 ، سمیه السادات تقوی 
با کد نمایندگی1170 ، حنانه شایان فر با کد 
قاینی  هادی  سید  آقایان  و   1۲81 نمایندگی 
با کد  نژاد  قلی  ، جابر  نمایندگی 11۶5  با کد 
نمایندگی 1008 و امیر امیدی کرمانشاهی نژاد 
با کد نمایندگی 14۶7 از طرف منتخبین شورای 
حضور  نشست  این  در  نمایندگان  هماهنگی 

داشتند.

برگزاری دوره حضوری بیمه های 
زندگی ویژه نمایندگان شعب غرب و 

شرق تهران

حضوری  دوره  خرداد،  هفتم  دوشنبه  روز 
نمایندگان شعب غرب  ویژه  زندگی  بیمه های 
و شرق تهران، واقع در موسسه آموزش عالی 

خرد برگزار گردید.
روز  تعاون،  عمومی بیمه  روابط  گزارش  به 
دوشنبه هفتم خرداد، دوره حضوری بیمه های 
شرق  و  غرب  شعب  نمایندگان  ویژه  زندگی 
خرد  عالی  آموزش  موسسه  در  واقع  تهران 

برگزار گردید.
در این دوره، طرح وامنو به نمایندگان حاضر 

در این جلسه آموزش داده شد.
این جلسه با هدف ارتقاء دانش و توانمندی 
برگزار  زندگی  بیمه های  زمینه  در  نمایندگان 
شد؛ نمایندگان می توانند از اطلاعات به روز و 
ارائه  در  و  مند شوند  بهره   دوره  این  در  مهم 

خدمات به مشتریان بهتر عمل نمایند.
لازم به ذکر است، طرح وامنو شرکت بیمه 
تعاون در همکاری با بانک قرض الحسنه مهر 
دغدغه های  رفع  برای  نوین  راهکاری  ایران، 
داده  ارائه  زندگی  بیمه نامه های  خرید  مالی 
که  ویژه ای  امتیازات  با  شرکت،  این  است. 
را  امکان  این  بیمه گذاران  به  گرفته،  نظر  در 
به  بیشتری  خاطر  آسودگی  با  که  می دهد 

آینده نگاه کنند.

داشبورد واگذاری اتکایی تجارت نو 
، ابزاری دقیق برای مدیریت ریسک 

در حوزه اتکایی

بیمه  اتکایی  بیمه های  نازنین جدیدی، مدیر 
تجارت نو، نقش و اهمیت تحلیل داده  و استفاده 
ریسک  مدیریت  در  فناورمحور  ابزارهای  از 
بیمه های اتکایی را با توجه به فضای صنعت بیمه 

کشور بسیار پررنگ می بیند.
به گزارش روابط عمومی بیمه تجارت نو به نقل 
از پایگاه خبری فرابیمه؛ نازنین جدیدی در مورد 
زیرساخت صنعت بیمه کشور در به کارگیری از 
این ابزارها می گوید: با عنایت به وضعیت موجود 
سیستم  ها و برنامه های اتکایی حاضر در بازار و 
با توجه به حجم فعالیت های مرتبط با صدور 
واگذاری  فرآیندهای  متعاقب  صورتحساب های 
سیستم های  وجود  به  نیاز  همواره  اتکایی، 
داشبوردهای  و  گزارش ها  تجمیع  و  محاسباتی 

اتکایی محسوس بوده است.
 ، تجارت نو  اتکایی  بیمه های  مدیر  گفته  به 
پیچیده  مفاد  و  شرایط  دلیل  به  سال هاست 
قراردادهای اتکایی، سیستمی شدن محاسبات 
مربوط به واگذاری های اتکایی قراردادی به طور 
اتکایی  فرآیندهای  و  است  نشده  اجرا  کارآمد 
به  محدود  غالبا  سیستم ها  در  تعریف شده 
عملیات اتکایی واگذاری اختیاری است که در این 
میان داشبورد واگذاری اتکایی بیمه تجارت   نو در 

صدد رفع چنین محدودیت هایی است.
محصول  این  رقابتی  مزیت  با  رابطه  در  او 
واگذاری  امور  تسهیل  را  آن  اجرای  از  و هدف 
اتکایی،  فرایندهای  چابک سازی  ریسک ها، 
های  صورتحساب  صدور  شدن  سیستمی 
قراردادهای اتکایی،  ایجاد انبار داده از اطلاعات 
تجمیعی  گزارشات  ایجاد  ریسک ها،  واگذاری 
بسترهای  ایجاد  امکان  اتکایی،  واگذاری های 
ریسک های  حسابداری  فرایند  در  سیستمی 
سود  صورت های  استخراج  شرکت،  در  صادره 
و زیان شعب و اعلان ریسک های صادره مازاد 

ظرفیت قراردادهای اتکایی و ... عنوان می کند.
جدیدی اعلام می دارد، به دلیل این که اخذ 
انواع پوشش های اتکایی در بسترهای مختلف 
صورت می گیرند و بخشی از محاسبات به شکل 
دستی انجام می شود، ما اغلب برای نیل به یک 
گزارش تجمیعی که یک ریسک چقدر پوشش 
همه  و  می شدیم  مشکل  دچار  دارد،  اتکایی 
این ها را به ناچار به صورت دستی محاسبه و 
در نهایت تجمیع می کردیم. وی افزود این کار 
که با همکاری معاونت برنامه ریزی و توسعه و 
فناوری اطلاعات بیمه تجارت نو برای اولین بار 
در حوزه بیمه انجام شده امکانی است که همه 
محاسباتی را که تا کنون به صورت دستی انجام 

می شد، به شکل سیستماتیک انجام شود.
جدیدی از منظر حسابداری ریسک می گوید: 
نیاز به وجود سیستم جامعی که حسابداری هر 
ریسک صادره را به صورت مجزا بررسی کند، 
بسیار محسوس است چراکه بررسی جریان های 
مالی واقع شده بر روی یک بیمه نامه از مرحله 
صدور تا مرحله اخذ پوشش اتکایی و یا خسارات 
احتمالی، در تسهیل فرایند مدیریت ریسک و 
بهینه سازی پورتفو موثر خواهد بود. او می گوید 
که این بررسی ها معمولاً در شرکت های بیمه به 
صورت مجزا صورت می پذیرد؛ به این معنی که 
مجزا  اتکایی  سامانه های  از  سامانه های صدور 
هستند و لینکی بین این بخش ها در شرکت های 
بیمه وجود ندارد. وی در این باره ادامه می دهد: 
فرآیند  گرفتن  نظر  در  برای  سیستمی  درواقع 
صدور بر مبنای هر ریسک تاکنون در دسترس 
اتکایی  واگذاری  داشبورد  بنابراین،  نبوده؛ 
می توانند کمک کنند تا لینک بین سامانه های 
به  ریسک  یک  و  شود  برقرار  اتکایی  و  صدور 
صورت کامل بررسی و سود و زیان آن محاسبه 
شود. به گفته مدیر بیمه های اتکایی تجارت نو در 
حال حاضر محاسبه رشته هایی که قرارداد اتکایی 
این  و کشتی در  باربری  مانند رشته های  دارند 
داشبورد انجام شده است و گزارش تجمیعی هم 
در دسترس است:  برنامه ای که امسال در دستور 
کار ما قرار دارد، اضافه شدن رشته های دیگری 
است که به طور خاص برای آن ها قرارداد اتکایی 
اخذ نمی شود اما در بحث اجباری واگذاری برای 
آن ها انجام می شود تا بتوانیم در نیل به اهداف 
حال  در  ببریم؛  بهره  آن  از  ریسک  مدیریت 
حاضر آن چه ما در حوزه اتکایی به آن نیاز داریم، 

 پیاده سازی شده و در مرحله اجرا است.

هشتم تیر ماه حالا روز انتخابات چهاردهمین دوره 
ریاست جمهوری در ایران تعیین شده است. انتخاباتی 
که به طور ویژه و پس از سانحه سقوط بالگرد سید 
ابراهیم رئیسی به عنوان رئیس دولت سیزدهم و هیات 

همراه وی رقم خورد.
اما در انتخابات پیش رو چه چیزی در انتظار کشور 
آتی چطور  ماه های  در  اقتصادی  روند شرایط  است؟ 

خواهد بود؟
علمی  هیات  عضو  و  اقتصاددان  بغزیان،  آلبرت 
دانشگاه تهران درباره آنچه می توان در 50 روز پس از 
سانحه سقوط بالگرد سید ابراهیم رئیسی و همراهان 
پیش بینی کرد به اقتصاد ۲4 می گوید: »در روز های 
اخیر به درستی و به حق از محاسن شخصیتی شهید 
رئیسی صحبت شده و حتما نیز بیش از این می توان 
درباره محاسن وی سخن گفت، اما درباره عملکرد دولت 
سیزدهم باید واقع بینانه نظر داد و به نظر می رسد نباید 
از بررسی کامل عملکرد ها عبور کرد. مساله وعده های 
داده شده توسط خود ایشان و همچنین وعده هایی که 
وزرا در دولت سیزدهم داده اند، نشان از عدم توانایی 
لازم برای اداره کشور دارد. برای وعده های داده شده 
بالاخره باید کسی پاسخگو باشد. وعده هایی همچون 
ساخت مسکن یا گفتن از تورم یک رقمی و دو رقمی 
که فقط وعده است، باید حالا پاسخگویی داشته باشد.«
با  »اکنون  می افزاید:  ادامه  در  دانشگاه  استاد  این 
توجه به وقایع اخیر و رزومه ای که اکنون در حال ارائه 
است، فردی که بخواهد وارد انتخابات شود و از سوی 
جناح آقای رئیس جمهور شهید معرفی شود شانس 
بالایی برای انتخاب شدن پیدا می کند، چون به هر حال 
احتمالا قرار است راه دولت سیزدهم را پی بگیرد. این در 
حالی است که آزموده را آزمودن خطاست. از طرف دیگر 
به نظر می رسد برخی قصد ورود به عرصه انتخابات را 
دارند که خودشان سابقه خوبی برای اداره کشور ندارند.
به نظر من شاید تنها موردی که می تواند قابل پیگیری 
باشد همین است که دستکم مطالبات و وعده ها بیان و 
مشخص شود که قرار است برای این وعده ها چه اتفاقی 

رخ بدهد.«
تاثیر انتخابات آمریکا بر ایران؟

داده  رخ  جابه جایی  مساله  درباره  بغزیان  آلبرت 
بین انتخابات ایران و آمریکا و همین مساله که اکنون 
انتخابات ایران پیش از انتخابات آمریکا انجام خواهد 
شد نیز به اقتصاد ۲4 می گوید: »ببینید اگر ما در شرایط 
دو سال پیش بودیم، شاید موضع گیری رئیس جمهور 
آمریکا نسبت به ایران می توانست در میزان رای آوری 
او موثر باشد. کما اینکه اساسا ترامپ موضع خود درباره 
ایران را از همان ابتدا مشخص کرد و بسیار خصمانه 
بود و رای آورد. عدم رای آوردن ترامپ در دوره دوم، اما 
مربوط به ایران نبود، بلکه به دلیل تلاش دموکرات ها و 
البته مسائل داخلی آمریکا و نارضایتی بود که از خود 
ترامپ در آمریکا وجود داشت و منجر به باخت ترامپ 
شد، اما اکنون ایرادی به دموکرات ها نیست بلکه باید 
ایراد به خود بایدن باشد، یعنی بایدن فرد مناسبی برای 
ریاست جمهوری آمریکا نبود و اشتباه کردند که این فرد 
را انتخاب کردند و حالا نیز شاید وضعیت نابه سامان 
حزب دموکرات که از خود بایدن نشات می گیرد شاید 
باعث شود که بایدن باعث پیروزی ترامپ یا امثال وی 

شود.«

وی تصریح می کند: »اما مساله ایران در انتخابات 
آمریکا مساله اصلی نیست و اولویت اصلی اکنون 
یعنی  است.  روسیه  موضوع  آمریکا،  انتخابات  در 
نحوه برخورد با روسیه در ماجرای اوکراین است که 
اکنون در سیاست خارجی آمریکا دست بالا را دارد و 
در مرحله دوم موضع گیری ها در قضیه نوار غزه و 
حماس است که بیش از همه تعیین کننده خواهد 
بود. کما اینکه بسیاری منتظر بودند که با دخالت 
بایدن  اما دولت  نوار غزه حل شود  آمریکا مساله 
عملا در این مساله ناموفق بود. دولت بایدن حتما 
در موضع گیری های خود به سراغ این دو مساله 

خواهد رفت.«
انتخابات  »در  می کند:  خاطرنشان  اقتصاددان  این 
آمریکا معمولا موضع گیر های جناح برنده برای ایران 
چه  که  باشد  مسئله  این  کننده  روشن  می توانست 
گروهی در ایران می تواند حافظ منافع ایران باشد، اما 
حالا مساله برعکس می شود و اتفاقا انتخابات ایران این 
بار شاید در چشم دولتمردان آمریکایی و نتایج انتخابات 
آمریکا اندکی موثر باشد. عجیب اینکه اولین مناظره 
ترامپ و بایدن نیز پیش از روز انتخابات ایران  )روز 
7 تیر ماه( برگزار می شودو شاید این خود می تواند تا 
حدودی شاید حتی اندک بر انتخابات و یا شاید رای 

دهندگان ایرانی موثر باشد.«
رای  نقش  اهمیت  به  اشاره  با  دانشگاه  استاد  این 
اقتصادی  و  سیاسی  راهبرد های  تعیین  در  دهندگان 
ریاست  انتخابات  در  می گوید: »مشارکت  نیز  کشور 
جمهوری با توجه مشایعتی که برای سید ابراهیم رئیسی 
نخواهد  کمتر  مجلس  از  نظرم  به  بودیم،  آن  شاهد 
بود. تصور می کنم مشارکت در این انتخابات کماکان 
همچون سابق خواهد بود و چندان کمتر از قبل نیست 

تیم  احتمالا شانس  ترسیم می شود  با شرایطی که  و 
همفکر شهید رئیسی بیشتر است.«

سرمایه  اصلی  بازار های  وضعیت  درباره  بغزیان 
که  می رسد  نظر  »به  می شود:  یادآور  نیز  کشور  در 
بورس کماکان با توجه به تصمیمات بانک مرکزی در 
خصوص نرخ سود ۳0 درصدی و نرخ های بهره اوراق 
قرضه نزدیک 40 درصد و همچنین مساله تامین مالی 
شرکت ها و مساله ارزی که آنگونه که انتظار می رفت،رخ 
نداده است، با همین وضعیت پیش خواهد رفت. در 
مساله دلار نیز اگر تصوری از بازار آزاد وجود داشت 
اکنون می دانیم که نیست و هر چه هست نیز مربوط به 
خود بانک مرکزی است؛ یعنی ببینید نرخ دلار ۶5 هزار 
تومانی و ۶0 هزار تومانی و حالا 58 هزار تومانی، همگی 
به نوعی توسط واکنش های بانک مرکزی بوده که قیمت 

گذاری شده است.«
قیمت دلار کنترل شد

اقتصاد ۲4  به  ادامه  اقتصادی در  این کارشناس 
می گوید: »از طرفی توجه کنید که به هر حال سانحه 
کوچکی  واقعه  رئیسی  ابراهیم  سید  بالگرد  سقوط 
اوایل واقعه نیز ما شاهد یک واکنش  نبوده و در 
فوری در بازار ارز بودیم و شاید حتی بدون دخالت 
بانک مرکزی می توانست بسیار شدیدتر نیز باشد. 
در واکنش فوری اول، نرخ دلار بالا رفت و قیمت 
دلار در ۲4 ساعت ابتدای وقوع سانحه سقوط بالگرد 
با رشد مواجه شد، اما نتوانست دوام داشته باشد و 
دیدیم که به سرعت به عقب برگشت؛ بنابراین به 
نظر می رسد حتما بانک مرکزی برای کنترل وضعیت 
یا  ارزپاشی  یک  احتمالا  و  زده  اقداماتی  به  دست 
کنترل گری انجام داده است؛ وگرنه شما توجه کنید 
مساله حمله به کنسولگری که شاید حتی سبک تر 

از سانحه سقوط بالگرد بود که به هر حال ما رئیس 
جمهور را از دست دادیم و باید باعث واکنش های 
شدیدتری در بازار ارز می شد چرا که دولت دچار 
بحران شده بود، اما دیدیم که به خوبی وضعیت 
مدیریت شد. به همین دلیل به نظر من تا نتیجه 
انتخابات نرخ ارز همین خواهد بود و به هر حال 
افزایشی بوده که از 50 هزار تومان در حدود رقم 58 

هزار تومان بازی می کند.«
آتی  ماه های  در  بورس  روند  به  اشاره  با  بغزیان 
نیز می گوید: »بورس نیز به زعم من کماکان همین 
خواهد بود. با توجه به بحث های جایگزینی که حتی 
سهامداران عمده را نیز تشویق می کند که به سراغ 
نرخ های بالایی که سود اوراقی که بانک مرکزی ارائه 
کرده، بروند و همچنین نرخ هزینه های تولید که مدام 
بالا می رود و سودآوری شرکت ها را نیز کمتر می کند، 
شرایط بورس چندان تغییر نمی کند. این موارد البته 
به آن معناست که روند به ضرر شرکت های بورسی 
است و احتمالا تا تشکیل دولت جدید و تصمیمات 

تازه نیز بورس با همین شرایط پیش می رود.«
این استاد دانشگاه درباره وضعیت بازار مسکن نیز 
تصریح می کند: »در مورد مسکن باید توجه کرد که این 
بازاری نیست که همچون بورس، امروز کاهش پیدا 
کند و فردا دچار افزایش شود؛ قیمت ها در بازار مسکن 
که  چرا  بود  خواهد  مواجه  افزایش  همین  با  کماکان 
هزینه تولید در این بین تعیین کننده است و مقاومتی 
نیز که درباره معاملات است، ادامه پیدا می کند. اکنون 
معاملات کاهشی شده و با توجه به نرخ تورم 40 درصد 
که تقریبا نرخ سود اوراق است، می توان مسیر مسکن 
را به خوبی دید که احتمالا همین شرایط را سپری خواهد 

کرد.«

بیت الله ستاریان معتقد است معمولادولت ها در مورد مسکن انفعالی 
عمل می کنند.

به گزارش خبرآنلاین، سالهاست خرداد ماه به فصل نقل و انتقالات 
مسکن شهره شده و چند سالی است که حتی اسم این ماه وجابجایی 
هایش موجبات افزایش قیمت مسکن را رقم می زند.اگرچه خوشبختانه 
فعلا از سونامی قیمت خبری نیست ولی از نرخ دستوری دولت ها هم در 
این خصوص نمی توان غافل شد.از سوی دیگربه زعم برخی کارشناسان 
میزان عرضه مسکن پاشنه آشیل افزایش قیمت این سر پناه است .انبوه 
سازان ایرانی کم نیستند ولی دولت سیزدهم بنای افزایش تولید راظاهرا با 
چینی ها بسته ،آنهایی که هنوز نیامده ند.چینی ها همان هایی هستند که 
در دوران کرونا یک بیمارستان هزار تختخوابی را یک ماهه ساختند. رئیس 
شهید دولت سیزدهم بعد از قرار داد ۲5 ساله با این کشور ساختمان 
سازی این دوست شرقی را مورد توجه قرار داد و برای حل بخشی از 
مشکل مسکن به آنها روی آورد.ولی آیا آنها مسکن های پیش ساخته 
خواهند آورد و یا با انتقال تکنولوژی زیرساخت های این مهم را فراهم 
خواهند کرد؟زیر ساخت هایی که شاید به ثمر رسیدن آنها چندین سال 
طول بکشد. بیت الله ستاریان کارشناس اقتصاد مسکن درباره ی وضعیت 
حاکم بر این بخش گفتگویی با خبرگزاری خبرانلاین داشت . او معتفد 
است به دلیل شرایط حاکم بر اقتصاد تورم اجاره از تورم عمومی کشور 
پیشی خواهد گرفت.مشروح گفت و گوی خبر آنلاین با این کارشناس 

مسکن در پی می اید:
 با توجه به اینکه هر سال در خرداد ماه نقل و انتقالات مسکن انجام 

می شود ،تاثیر این موسم را در قیمت مسکن چگونه ارزیابی می کنید؟
معمولا در نرخ اجاره افزایش زیادی خواهیم داشت ،مسکن در سال 
قبل هم در یک رکود تورمی بود و عموما دردوره رکود تورمی تورم مضاعف 
پیش می آید و تاثیر خود را در اجاره ها در فصل اجاره نشان می دهد.

همچنین افزایش قیمت سالانه مسکن نیز در رشد سالانه اجاره در زمان 
تمدید تاثیر گذار است.بحث دیگر این است که وقتی افراد توان خرید 
مسکن ندارند به سمت بازار اجاره هجوم می برند ،آنهایی که برای خرید 
خانه برنامه ریزی کرده بودند عمدتا به سمت رهن و اجاره می روند و این 
خود نیز در افزایش نرخ اجاره بی تاثیر نیست.طبیعتا وقتی این اتفاقات 
می افتد و اجاره ها بالا می رود ما یک کوچ معکوس منفی خواهیم داشت 
که آن حرکت یه سمت حاشیه شهرها ست وحاشیه شهرها مملو از 

جمعیت می شود.
 در حقیقت بالا رفتن اجاره موجب می شود که خانوار ها از منطقه 

ای که زندگی می کنند به مناطق پایین تر کوچ کنند.
بله طبیعتا در این شرایط ما یک کوچ معکوس خواهیم داشت ،هر 
خانوار مجبور می شود از منطقه ای که در آن زندگی می کند به مناطق 

پایین تر برود.
ساخت مسکن توسط چینی ها تا چه حد می تواند در قیمت تاثیرگذار 
باشد واصلا داستان ساخت مسکن توسط چینی ها به کجا رسید ،علیرغم 
گذشت ماه ها از طرح بحث ساخت مسکن توسط چینی ها ولی خبری از 

حضور آنها در بحث مسکن نمی بینیم.
بارها دولت های مختلف بر سر حضور خارجی ها در بازار مسکن 
صحبت کرده اند و ما هم گفته ایم که قوانین ما اجازه حضور خارجی ها با 
سرمایه خودشان را نمی دهد ،اگر بخواهند در بخش مسکن بیایند تهاتر 
نفت و غیره انجام دهند موجب افزایش تورم و بالا رفتن قیمت مسکن 
خواهد شد.چینی ها چکار می خواستند بکنند؟می خواستند تکنولوژی 
وارد کنند ،اگر اینکار را کنند در طولای مدت خواهد بود وحداقل 4 ،5 
سال زمان خواهد برد.آنها ساختمان 10 ،۲0 طبقه را در کشور خودشان 
ظرف چند ماه تولید می کنند ،نمی توانند آن ساختمان را تولید شده 

بیاورند ،چون اینکار غیر ممکن است.

 راهکار چیست؟
باید بیایند و در زیر ساخت ها کار کنند، اگر همان تکنولوژی را وارد کنند 
و کارخانه هایی ساخته شود که مسکن در کارخانه تولید شود و بعد نصب 
شود،این موضوع نیازمند یک بازه زمانی حداقل چهار یا پنج ساله است و 
اگر در این بخش فعالیت کنند خیلی عالی است.آن موقع می توان گفت 
مجوز تزریق مواضع غیر مسکن و بخش های دیگر جایز می شود .یعنی 
اگر در زیرساخت های مسکن از آنها استفاده شود بهتر است تا اینکه فقط 
در تولید مسکن فعالیت کنند.لازم به یادآوری است که در هیچ کدام 
از این عرصه ها چینی ها نتوانستند وارد شوند .چون اگر آنها بخواهند 
تکنولوژی ساخت مسکن را به ایران وارد کنند قطعا نیازمند یک حرکات 
وسیع دیپلماسی است و احتمال اینکه چینی ها زیر بار این موضوع بروند 

خیلی کم است.
اتفاق  این  نیست  فراهم  بسترهای لازم  زعم شما چون  به  یعنی   

نمی افتد؟
بله ،بسترهای اینکار مستلزم این است که اقتصادکلان ما و ساختار 
و  ها  گزاری  سرمایه  نوع  این  برای  را  پاسخی  چنین  مان  اقتصادی 

تغییرساختار های تکنولوژیکی بدهد.
 در نهایت شما قکر می کنید این اتفاق بیفتد و آنها برای ساخت 

مسکن به ایران بیایند؟
من قبلا بارها گفته ام اینکه آنها بیایند با تهاتر نفت در بخش مسکن 
سرمایه گذاری کنند کار درستی نیست و اینکه تکنولوژی ایجاد زیر ساخت 

ها را بدون این تهاتر وارد کشور کنند یک مقدار بعید بنظر می رسد
 نقش دولت و نرخ دستوری را در افزیش قیمت مسکن چگونه 

ارزیابی می کنید؟
مسکن  قیمت  کاهش  یا  افزایش  در  نقشی  وقت  هیچ  دولت 

نداشته،دولت ها عموما در بخش مسکن منفعل بوده اند .

مناظره ترامپ و بایدن یک روز پیش از انتخابات ایران، تاثیرگذار خواهد بود؟ 

چگونگی وضعیت بازار تا 8 تیر
گروه اقتصاد - آلبرت بغزیان با اشاره به اهمیت نقش رای دهندگان در تعیین راهبرد های سیاسی و اقتصادی کشور می گوید: »مشارکت در انتخابات ریاست 
جمهوری با توجه مشایعتی که برای سید ابراهیم رئیسی شاهد آن بودیم، به نظرم از مجلس کمتر نخواهد بود. تصور می کنم مشارکت در این انتخابات 

کماکان همچون سابق خواهد بود و چندان کمتر از قبل نیست و با شرایطی که ترسیم می شود احتمالا شانس تیم همفکر شهید رئیسی بیشتر است.«

هجوم به بازار اجارهمردم، توان خرید مسکن ندارند

عجیب اینکه 
اولین مناظره 

ترامپ و بایدن 
نیز پیش از روز 
انتخابات ایران  
)روز ۷ تیر ماه( 
برگزار می شودو 

شاید این خود 
می تواند تا 

حدودی شاید 
حتی اندک 

بر انتخابات و 
یا شاید رای 

دهندگان ایرانی 
موثر باشد

هویزه  گاز  پالایش  یک  فاز  راه اندازی  خلیج فارس،  پتروشیمی  صنایع  گروه  مدیرعامل 
خلیج فارس را مرهون پیگیری و تأکیدات شهید رئیسی و کار جهادی صورت گرفته در این پروژه 

عنوان کرد.
   به گزارش روابط عمومی شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس، دکتر علی عسکری که امروز 
برای پیگیری طرح توسعه هویزه خلیج فارس به استان خوزستان و منطقه جفیر سفرکرده در 

مراسم بزرگداشت شهدای خدمت در شرکت پالایش گاز هویزه خلیج فارس حاضر شد.
وی سخنان خود در این مراسم را با یادی از همه شهدا و به ویژه شهید آیت الله رئیسی و 
همراهان او آغاز کرد و گفت: شرکت پالایش گاز هویزه خلیج فارس، یکی از یادگاران دکتر 
رئیسی عزیز است. وقتی خدمت ایشان رسیدم گفتم یکی از پروژه های بسیار مهم و ملی در 
خوزستان، پروژه پالایش گاز هویزه خلیج فارس است و گزارشی به ایشان ارائه دادم، شهید 
رئیسی گفتند آقای عسکری من از شما دو کار می خواهم که اولین آن خاموشی فلرهاست و 
دوم پایین دستی پتروشیمی است. مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس همچنین 
به تأکیدات مقام معظم رهبری در خصوص خاموشی فلرها اشاره کرد و اظهار داشت: کسانی 
که در این منطقه زندگی می کنند به خوبی می دانند که دهه هاست این فلزها می سوزد و همراه 
با آن سرمایه این کشور هم می سوزد و تأکید بر خاموشی فلرها از منظر جلوگیری از هدررفتن 
سرمایه ملی و حفظ محیط زیست است.  علی عسکری تصریح کرد: کار پروژه هویزه خلیج فارس 
که پیش ازاین یادآوران نام داشت، یازده سال بود جلو نرفته بود و به دلیل تأکید شهید رئیسی، 
من به مهندس نشان زاده و دیگر همکاران خودم عرض کردم که این پروژه را باید تهاجمی، 
فعالانه و جهادی پیش ببریم و کار را تمام کنیم. وی ادامه داد: بسیاری افراد از جمله افراد 
متخصص، رسیدن هویزه خلیج فارس به مرحله راه اندازی را در این مدت کم نشدنی و حتی 

نوعی بلوف می دانستند؛ اما ما با کار جدی و جهادی ثابت کردیم که می شود و توانستیم. 
مدیرعامل گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس افزود: حتی چند ساعت قبل از تشریف فرمایی 
رئیس جمهور برای راه اندازی هویزه خلیج فارس، آقای منصوری تماس گرفتند و گفتند برخی 
می گویند آنجا آماده نیستند و آقای رئیسی گفتند از شما بپرسیم که اگر تمام است بیاییم که 
عرض کردم برای راه اندازی آماده است و ایشان هم آمدند و سخنان تعیین کننده ای در اینجا 
ایراد کردند، یاد و خاطره ایشان در اینجا همواره گرامی است، جای قدم ایشان اینجاست و این 
پالایش گاز از یادگارهای آیت الله رئیسی در منطقه جفیر است که امیدواریم همین ها برکتی 
باشد برای این مجتمع که در منطقه ای عزیز واقع شده و یادآور رشادت های شهدای بزرگوار 
هویزه است. وی در بخش دیگری از سخنان خود، دلیل حضور در شرکت پالایش گاز هویزه 
خلیج فارس را پیگیری حل مسئله خوراک دانست و گفت: وقتی اینجا راه اندازی شد قاعدتاً 
دوستان ما در وزارت نفت باید خوراک اینجا را تأمین می کردند، ظرفیت هویزه خلیج فارس 
500 میلیون فوت مکعب است که در فاز اولی که راه اندازی شد ۲50 میلیون فوت مکعب نیاز 
بود و اگر دغدغه خوراک را برای فاز دوم نداشتیم، راه اندازی فاز دوم هم کار زیادی نداشت. 
علی عسکری تأکید کرد: در شرایط فعلی ما برای راه اندازی فاز دوم عجله نداریم، چون اگر هم 
راه بیفتد خالی کار می کند و نفعی ندارد، امروز در حدود 110 میلیون فوت مکعب خوراک، 
یعنی ۲0 درصد ظرفیت این مجتمع عظیم که 1.۲ میلیارد دلار هزینه اجرای آن بوده است تأمین 
شده و تمرکز ما بر روی تأمین خوراک کامل مجتمع است. مدیرعامل شرکت صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس افزود: مهندس علیخانی مدیرعامل پتروپارس یکی از مردان میدان صحنه هستند 
که تلاش می کنند خوراک اینجا را  از میدان نفتی آزادگان تأمین کنند و پروژه ای که در دست 
ایشان است سالانه حدود دویست میلیون فوت مکعب معادل 40 درصد خوراک موردنیاز را 

تأمین خواهد کرد که کاری مهم و کارستان است. باید این سرمایه گذاری عظیمی که اینجا 
شده و خوراکش تأمین نیست را به سودآوری برسانیم؛ چون اینجا متعلق به آحاد مردم، 

بازنشستگان صنعت نفت، کشوری و متعلق به ده ها میلیون دارنده سهام عدالت است.
وی خاطرنشان کرد: باید با همکاری پتروپارس، شرکت ملی نفت ایران، قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیا و سردار عابد و ظرفیت های موجود در گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس، فلرهای 
غرب کارون را خاموش کنیم و خوراک پالایش گاز هویزه خلیج فارس را تأمین کنیم، تلاش ما 
این است که ان شاءالله تا سال آینده فاز اول را به صددرصد ظرفیت برسانیم و فاز دوم را به 

راه اندازی برسانیم.

دکتر علی عسکری در مراسم بزرگداشت شهید رئیسی در هویزه خلیج فارس
پالایش گاز هویزه خلیج فارس، از یادگاران دکتر رئیسی عزیز است


